

Declaration on the use of so-called "conflict minerals" according to the Dodd Frank Act



Durch die Lieferung in den amerikanischen Markt und an Kunden, die in den amerikanischen Markt liefern, ist IDS Imaging Development Systems GmbH zu Einhaltung des Dodd-Frank Wall Street Reform Act verpflichtet, der auch als Conflict Minerals Rule (Konfliktmineraliengesetz) bekannt ist.

By exporting to the United States and by delivering to customers who export to the U.S., IDS Imaging Development Systems GmbH is committed to compliance with the Dodd-Frank Wall Street Reform Act, which is also known as the Conflict Minerals Rule

Dieser verpflichtet Hersteller und Lieferanten zur Angabe, ob ihre Produkte Gold, Zinn, Tantal oder Wolfram gleich welcher Herkunft enthalten. Viele Kunden fordern daher, diese Richtlinie zu befolgen, deren Ziel es ist, gewaltsame Konflikte in der Demokratischen Republik Kongo (DRK) und den umliegenden Ländern zu beenden.

This directive requires manufacturers and suppliers to indicate whether their products contain gold, tin, tantalum or tungsten from any source. Therefore, a lot of customers demand the adoption of this directive, which is aimed at ending violent conflicts in the Democratic Republic of Congo (DRC) and adjoining countries.

Die US-Bundesregierung listet im "Dodd-Frank Wall Street Reform and customer protection Act" viele potenzielle Konfliktmineralien. Davon kommen die folgenden vier Mineralien in manchen Produkten der IDS Imaging Development Systems GmbH vor:

The US federal government lists many conflict minerals in the "Dodd-Frank Wall Street Reform and Customer Protection Act". The following four minerals are available in some IDS Imaging Development Systems GmbH products:

- Zinn (Sn) / Kassiterit / *Tin*
- Tantal (Ta) / Columbit-Tantalit / Coltan / *Tantalum*
- Wolfram (W) / Wolframit / *Tungsten*
- Gold (Au) / *Gold*

Es handelt sich dabei jedoch nur dann um „conflict minerals“, wenn diese aus Minen der Demokratischen Republik Kongo oder den Anrainerstaaten gewonnen und die erwirtschafteten Gewinne z. B. zur Finanzierung krimineller Gruppierungen verwendet werden.

These minerals are only classified as "conflict minerals" if they are sourced in mines of the Democratic Republic of Congo or adjoining countries, and the profits are used, for example, to finance criminal groups.

Die gelisteten Materialien werden nicht direkt von der IDS Imaging Development Systems GmbH verarbeitet. Da unsere Lieferketten teilweise komplex sind, haben wir aktiv unsere wichtigen Lieferanten aufgefordert, uns Informationen über den Ursprung der von uns eingesetzten Materialien zu geben. Als Ergebnis unseres Dialogs mit unseren Lieferanten haben wir derzeit keinen Anlass anzunehmen, dass die in unseren Produkten eingesetzten Rohstoffe aus der genannten Krisenregion stammen könnten. Wir erklären unser Unternehmen insoweit „konfliktfrei“ im Sinne des „Dodd-Frank-Act“.

IDS Imaging Development Systems GmbH does not directly process any of these listed materials. As our supply chains are complex, we have actively demanded our important suppliers to provide us with information about the source of the materials we use. As a result of the dialogue with our suppliers, we currently do not have any reason to believe that the raw materials used in our products could originate from the crisis regions mentioned above. We declare our company "conflict-free" in the sense of the "Dodd-Frank-Act".

Obersulm, March 2022



Jan Hartmann
CEO



Sebastian Liepe
Quality & Environmental Manager